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ACTA NÚM. 4/2022 
 

ACTA DE LA REUNIÓ DE L’AUDIÈNCIA PÚBLICA DE L’ESTAT DEL 

DISTRICTE DE LES CORTS DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA 
 
 

A Barcelona, el dia 20 de setembre de 2022 i essent les 17.03 hores, es reuneix en sessió 
presencial, l’Audiència Pública de l’Estat del Districte de les Corts a la sala de plens de la 
seu, ubicada a la plaça Comas, 18, planta soterrani 1, sota la presidència del regidor 
president, l’Il·lustríssim Senyor Francisco Sierra López, regidor president del Consell del 
Districte, i l’assistència de l’Il·lustríssim senyor Joan R. Riera Alemany, regidor del Districte 
de les Corts. També es troba present la gerent del Districte, la senyora Sara Jaurrieta 
Guarner assistida pel secretari que subscriu, el senyor Amadeo Silva Gómez. 
 
Es troben presents els consellers i les conselleres senyors i senyores Carlos Hornero 
Sánchez, Manuel Becerra Hormigo, Irene Morales Morales, Jordi Guillén Sarrat, Laura 
Cañadas Pla, Mario Fco. Campelo Castro, Josep M. Gebelli Isart, Mercè Garrigosa 
Ferrando, Elisabet Bercial Fernández,  Ivan Condés Sangenís, Irene Pardo Romero. Així 
mateix es troba present el Director dels Departaments de Llicències i Obres del Districte el 
Sr. Albert Bassas Parcerisas. 
 
 
El senyor Guillumet demana establir un diàleg sobre el centre cívic, amb la Generalitat i 
l’Ajuntament, on l’AVV pugui participar. Manifesta la seva sorpresa per la celebració d’un 
concert amb 30.000 persones al carrer de Martí i Franquès. Van demanar informació a 
l’Ajuntament, però només van rebre dades generals. Lamenta que no se’ls convidés a la 
reunió amb l’ICUB, i creu que les tanques a Martí i Franquès suposen un perill. Finalment, 
proposa instal·lar un banc a la vorera sud de Jordi Girona. 
 
La senyora Anna Ramon agraeix l’arribada de la residència, però creu que abans s’haurien 
d’arranjar els jardins de Bacardí. També agraeix la feina feta amb relació a les macrocuines. 
Espera que es pugui resoldre la qüestió de la seguretat els dies de partit del Barça. 
Considera problemàtic que es ballin jotes al carrer de Benavent el mateix dia que hi ha partit. 
Tot seguit, fa saber que a la mateixa zona hi ha rates.  
 
El senyor Francesc Casteràs agraeix la realització d’una prova pilot amb cartells perquè es 
tanquin les portes dels parcs infantils. Demana si ha donat resultats i si tindrà continuïtat. 
 
La senyora Montserrat Saz, secretària del Club Petanca Benavent, anuncia que van celebrar 
els 40 anys del club. Denuncia que, a les pistes, hi ha puces, mosquits i rates, que es 
mengen els cables elèctrics i les canonades de l’aigua, i provoquen males olors. Els dies de 
partit no poden assistir als entrenaments i la gent puja sobre els mòduls, tirant a terra tot el 
que hi ha. L'endemà han de netejar ous de la façana, així com gran quantitat de xeringues, 
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botelles, llaunes i burilles. Explica que tenen poques pistes i proposa treure els matolls que 
hi ha al costat de la pista quatre per fer un tancat amb tres pistes on desenvolupar l’activitat. 
 
El regidor, quant al centre cívic, comunica que el juliol del 2021 van posar sobre la taula 
poder construir un pla director. La cessió patrimonial ja s’ha fet. Ara cal la proposta i fer un 
tractament integral de l’entorn. Faran arribar aquesta proposta a la Generalitat de Catalunya. 
Quant a la Festa Major, es va fer una reunió informativa on es va convocar la coordinadora 
d’entitats, així com tècnics de l’ICUB i del Districte, per informar dels elements tècnics de la 
proposta. També van fer alguna sessió informativa per comunicar l’esdeveniment al veïnat. 
Pren nota de la proposta d’instal·lar mobiliari urbà a Jordi Girona. 
 
Pel que fa a la residència, el regidor comparteix que ja apareixia al pla d’equipaments del 
2011. La Generalitat i l’Ajuntament s’han posat d’acord per destinar-hi fons next generation.  
 
Amb referència a les macrocuines, el regidor comunica que es va fer una reunió per informar 
d’una nova llicència de restauració que està en tràmit. Creu que seria bo que el titular fes 
una sessió explicativa del projecte. Tot seguit, fa saber que la Guàrdia Urbana està enllestint 
els dispositius per la Festa Major, que han de coordinar-se amb els del Barça. Pren nota de 
l’advertència, però no preveu que hagi d’anar malament. 
 
El regidor agraeix la participació del senyor Casteràs i exposa que preguntaran a Neteja pels 
resultats. Comparteix la seva percepció personal que els cartells funcionen i espera poder 
exportar-ho a altres àrees de joc infantil del Districte. 
 
Quant a la remodelació dels jardins de Sant Joan de Déu, el regidor explica que el promotor 
té llicència per començar les obres fins al quatre de novembre. 
 
Respecte als jardins de Bacardí, el regidor exposa que es va fer una primera intervenció 
d’enllumenat per minimitzar la sobreocupació. Es preveu fer una intervenció de manteniment 
a finals d’any per reposar els sòcols dels parterres, repintar fanals rovellats, manteniment i 
reposició de les tanques, canvi dels jocs infantils, canvi en el sauló, i manteniment dels 
bancs. Pren nota de la proposta de la senyora Saz i miraran d’encaixar-la en l’actuació. Amb 
referència al vandalisme derivat del Barça, el regidor ha tingut una reunió amb la Guàrdia 
Urbana, i esperen que les actuacions resolguin els problemes de plagues i olors. 
 
El senyor Guillumet considera inapropiat un concert amb aquesta quantitat de gent. Creu 
que se’ls amaga informació. Demana que no es facin més macroconcerts i que se’ls informi 
amb temps. 
 
La senyora Ramon demana que es comprovin les jardineres de Benavent perquè tenen 
puces, mosquits i rates. Comunica que a Bacardí, a la zona de la font, algú dona menjar als 
coloms i fa forats per omplir-los d’aigua. Creu que és un focus d’infeccions i demana que ho 
mirin. Pel que fa als ocupes de Felipe de Paz, demana que se’ls expulsi i netejar la zona. 
 
El senyor Casteràs suggereix traslladar la idea dels cartells a l’Ajuntament i no només al 
Districte. 
 
El senyor Pablo demana informació del projecte dels jardins de Sant Joan de Déu. 
 
La senyora Saz aclareix que les pistes i els mòduls són a Comandante Benítez. Tenen dos 
mòduls que fan cantonada on els arbres tapen la llum i hi ha qui ho fa servir d’urinari. 
Confirma que les rates tenen el cau sota els mòduls. Explica que les tanques són de fusta i 
pregunta si les poden canviar per tanques de metall, ja que moltes estan trencades. Pel que 
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fa a la quarta pista, demana que els avisin quan vagin a estudiar-ho per explicar com han 
calculat que hi caben tres pistes. 
 
El regidor, en resposta al senyor Guillumet, considera que ja es va fer una reunió informativa 
i una reunió tècnica, i no pertocava fer un procés participatiu. Per la via de la transparència o 
a través dels òrgans de participació, no oculten res. Quant a la font, el regidor en pren nota. 
Lamenta els problemes de convivència imputables a veïns incívics i creu que tothom ha de 
fer un esforç per millorar el civisme a la Ciutat. Pel que fa als ocupes, qui ordena els 
desnonaments són els jutges. Mentrestant, poden enviar-hi la policia de barri. Sobre els 
cartells, si funciona en faran difusió. Amb referència a les pistes, està d’acord amb anar-hi 
plegats quan hi vagin els tècnics. Comenta que han posat tanques amb filferro a diversos 
llocs amb bons resultats. Quan hi vagin els tècnics es podran valorar les tanques, la ubicació 
del mòdul, quantes pistes caben, etc. Finalment, suggereix que parlin amb la gerent sobre el 
projecte dels jardins i fa saber que els poden fer arribar la documentació per correu. 
 
La senyora Felisa Marco, quant a les obres del Barça, demana controlar que es respectin els 
arbres. Creu que les futures intervencions a la Maternitat vindran ja dissenyades i sense 
preguntar. Reivindica que els veïns puguin accedir al carrer de Mejía Lequerica els dies de 
partit. Demana que el semàfor d’Elisabeth Eidenbenz es mantingui intermitent i no es posi 
en vermell per no restringir el pas. Creu que els macroconcerts venen perquè no els volen 
als altres barris i demana dinamitzar el barri d’altres maneres. Pel que fa a les residències, 
proposa que hi hagi col·laboració amb les escoles i activitats perquè els residents no 
romanguin allà tancats. Assegura que els cotxes amb el límit de 30 km/h contaminen més. 
Creu que els matolls dels nous parcs creen inseguretat, ja que no es veu qui hi ha darrere. 
Finalment, afirma que hi ha més de cent escocells sense arbres i que els contenidors nous 
no caben, alhora que demana marcar l’espai de les terrasses. 
 
El senyor Joan Hernández comunica que la Coordinadora de Veïns de Mejía-Lequerica no 
és a la coordinadora d’entitats i no els arriba cap informació. Creu que totes les entitats 
registrades haurien de ser informades i demana una solució. Pel que fa al patrimoni, no 
s’han actualitzat les fixes ni s’han fet reunions. Denuncia la destrucció de patrimoni a Can 
Capellanets, Can Planes, Torre Rodona, Can Rigal, el Palau de Pedralbes, jardins de Torre 
Girona, la Maternitat, Can Rosés, i Torre Melina. Es mostra preocupat per la delinqüència, la 
brutícia, els patinets i les bicicletes a les voreres, l’aparcament de motos, les terrasses de 
bars i restaurants, les bicicletes i motos de lloguer, i les botigues que envaeixen les voreres. 
Afirma que el 30% de reixes, tapes i pericons incompleixen la normativa. 
 
La senyora Joaquima Creus ha enviat diversos escrits reclamant el tancament del pipicà de 
la plaça de les Corts per la contaminació acústica que genera. El síndic de greuges de 
Barcelona li ha donat la raó, comminant-los a desplaçar aquest pipicà o a imposar un horari 
d’ús que faciliti el descans dels veïns. Va rebre una resposta detallant les conclusions i 
propostes a les quals van arribar després de contractar uns educadors, al que no ha vist 
mai, i qüestiona que no es demanés un estudi mediambiental. Pregunta per què no s’han fet 
les actuacions. 
 
El senyor Pedro Alonso explica que la Generalitat i l’Ajuntament van convocar veïns i entitats 
per informar que faran una residència amb 90 places permanents i 20 com a centre de dia. 
Afegeix que aquestes places amb prou feines alleugen la gran necessitat que hi ha. 
Reivindica el treball de veïns i entitats, i felicita els membres del Districte. 
 
El senyor Andrés Quílez explica que van reunir-se amb els cossos de seguretat i el regidor. 
Admet que hi ha més patrullatge, però creu que no queda cap botiga per saquejar. Fins i tot 
van han entrat diverses vegades a l’AVV. Voldria veure les dades de l’informe dels mossos 
de Sant Ramon. Pel que fa a la neteja, es van fer visites als barris i a Sant Ramon van trobar 
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escombraries a la vorada, voreres plenes d’herba, escocells sense arbres, etc. Espera que 
hi posin remei. 
 
El regidor comparteix que hi ha un pla de reposició d’arbrat en marxa. Hi ha escocells buits 
perquè alguns arbres es moren, i s’ha d’esperar al següent període de poda. Posa com a 
exemple de l’arbre que va caure als jardins de la Maternitat, que es va reposar. Tenen molt 
en compte la sensibilitat amb l’arbrat, i la comparteixen. Amb referència al semàfor 
d’Elisabeth Eidenbenz, mobilitat treballa per situar progressivament els semàfors amb les 
diferents fases perquè genera més seguretat. Està encantat que les Corts sigui un dels 
escenaris de la Mercè i creu que potser no se n’ha informat bé. Fa saber que continuarà 
havent-hi projectes intergeneracionals a les residències. Es fan moltes activitats per 
dinamitzar la vida a les residències, encara que no s’expliquin. Pel que fa als arbustos, 
admet que poden no ser la millor forma de generar un espai diàfan, clar i segur. Responent 
al senyor Hernández, comunica que recentment es va impulsar la mesura de govern de cura 
del patrimoni i el catàleg està en revisió. S’està treballant per tenir cura del patrimoni de les 
Corts i participaran amb els tècnics d’ecologia urbana per fer la revisió. S’han fet actuacions 
de manteniment i millora a l’entorn de Can Rigal, i s’ha constituït una comissió per portar-hi 
un hospital terciari. Demana ser més curosos i no parlar com si no s’hi hagués fet res. Pel 
que fa als gossos, comparteix que és un conflicte complicat. Fa saber que els educadors sí 
que hi han anat, han fet informes i recomanacions, i s’han fet mesures sonomètriques, que 
estaven sota el llindar que preveu l’ordenança. Així i tot, reconeix que els gossos molesten i 
fa seves les recomanacions del síndic. Es pot pensar en una regulació que fixi temps o 
controls, i parlaran amb la Guàrdia Urbana per endreçar l’espai i crear nous hàbits. A 
continuació, agraeix les paraules del senyor Pedro Alonso i reconeix que hi ha un dèficit de 
places important. El nou concurs de concertació de places es troba en diàleg amb la 
Generalitat de Catalunya. Quant a la qüestió de la inseguretat plantejada pel senyor Quílez, 
les dades mostren que els fets delictius han baixat al conjunt de la Ciutat, al Districte de les 
Corts, i a la Maternitat i Sant Ramon. Al carrer es veuen patrulles de Mossos d’Esquadra i de 
Guàrdia Urbana i la coordinació entre ells està funcionant. Si s’ha de pensar alguna actuació 
més, poden reunir-se i parlar-ne. Respecte a la neteja, el pla Cuidem està en marxa i hi ha 
previsió de fer les intervencions. 
 
La senyora Felisa Marco contraposa les presses per aprofitar els fons europeus amb altres 
projectes posposats. Reitera la demanda de controlar que es respectin els arbres dintre del 
recinte del Barça. Sosté que limitar la velocitat a 30 km/h no és ecològic. Demana resposta 
sobre la sortida del carrer de Mejía Lequerica i que es reconsideri la qüestió del poliesportiu. 
Considera que l’espai de La Caldera es podria dedicar a una piscina o un poliesportiu. 
Insisteix que els concerts venen perquè no els volen als altres barris. Demana una valoració 
de la remodelació del Barça davant del tanatori, que qualifica de crim per a l’avinguda de 
Joan XXIII. 
 
El senyor Joan Hernández afirma que no es fan residències perquè l’Estat no compleix amb 
el finançament de la Llei de la dependència i demana que el regidor parli amb els seus 
companys perquè donin a les autonomies el finançament que pertoca. Explica que en un 
Consell de Districte es va dir que es plantarien 17.000 arbres, i no s’ha fet. Retreu al regidor 
que no volgués reunir-se amb les famílies i que felicités la directora de la residència Sanitas. 
 
La senyora Joaquima Creus pensa que no compliran res del que diu el síndic de greuges. 
Quan truca a la Guàrdia Urbana, diuen que no poden fer res dintre del pipicà. Creu que la 
presència de la policia serà inútil perquè no pot ser allà sempre que hi ha gossos. 
 
El senyor Pedro Alonso demana que la Comissió Sociosanitària faci un monogràfic sobre 
què fer quan les persones grans necessiten ajuda a casa o anar a una residència. Pensa 
que el millor és que, quan una persona comença a tenir dificultats, rebi ajuda per no haver-la 
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de fer fora de casa. S’ha aprovat que hi hagi habitacions individuals a les residències i 
demana anar per un altre camí perquè això val massa diners. 
 
El regidor, pel que fa a les residències, demana no faltar a la veritat. Qualifica de notícia 
falsa el model de finançament esmentat pel senyor Hernández. Els habitatges amb servei 
són 100% finançats per l’Ajuntament de Barcelona perquè no es troben catalogats com a 
servei públic a prestar des de la Generalitat. Estan treballant per fer apartaments amb 
serveis perquè la gent sigui autònoma a casa seva el màxim de temps possible, només 
necessitant una residència o un espai sociosanitari en els últims estadis de la vida. Explica 
que el Consell Interterritorial del Ministeri d’Assumptes Socials va posar sobre la taula un 
nou model basat en unitats més petites, i demana no oblidar allò que s’ha viscut durant la 
Covid. La manera d’entendre la residència serà diferent, però no necessàriament més cara. 
Cal ser capaços de fer-ho bé a un preu raonable, però no escatimar ràtios de professionals i 
sous. Amb relació al pipicà, s’ho miraran i hi enviaran la Guàrdia Urbana, independentment 
de la manca de confiança que es pugui tenir. Quant a Joan XXIII, assegura que ha canviat a 
millor i s’ha conservat la pineda. Al projecte del Barça fiquen l’aparcament sota de l’estadi 
per poder posar arbrat on hi havia d’anar una plaça dura. Quant a La Caldera, ja hi ha un 
equipament cultural de referència i convida a tothom a anar-hi. Estan treballant per fer més 
cultura, perquè els equipaments culturals necessiten revitalitzar-se. Afegeix que les Corts és 
el districte amb més metres quadrats d’equipaments esportius. 
 
La senyora Marta de Prats felicita a tots els intervinents. Fa entrega de la fotografia d’un lloc 
que considera perillós. 
 
La senyora Pura Condins pregunta què passarà amb els dos milions que s’havien reservat 
per Pintor Ribalta. 
 
El regidor fa saber que la fotografia correspon a una parada d’autobús a Manuel Azaña i ho 
transmetran a serveis tècnics per si s’ha de fer una acció de pintura. Tot seguit, confirma 
que el projecte de Pintor Ribalta segueix damunt de la taula. Es va demanar un estudi de 
volumetria per saber de quants metres quadrats disposarà l’espai, s’està redactant el 
plantejament, i voldria que es fes l’aprovació inicial aquest mandat. També es va fer una 
reunió on van constatar que la propietat no vol vendre. Una vegada s’aprovi el planejament, 
serà moment d’incoar l’expedient d’expropiació, que implica una reserva pressupostària de 
dos milions d’euros. 
 
 
Finalment, el president agraeix totes les intervencions, s’acomiada de les persones 
assistents i, no havent-hi més intervencions ni preguntes i essent les 18:43 h, aixeca la 
sessió, la qual cosa certifico. 
 
 
 
Vist i plau 
 El president      El secretari 
 
 
 
 Francisco Sierra López    Amadeo Silva Gómez 
 


